
Protokół 
z XXVII Sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 6 lutego 2009r. 
 

Obrady otworzyła o godzinie 15:45 Przewodnicząca Rady Gminy, Radna Lesińska, która 
stwierdziła, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. Następnie powitała zebranych gości, 
Radnych i pracowników Urzędu Gminy.  
W sesji wzięło udział 12 Radnych z 15 wchodzących w ustawowy skład Rady Gminy, 11 Sołtysów 
oraz: 
Wójt Gminy Kleszczewo - Bogdan Kemnitz 
Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 
Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 
Radca Prawny – Anna Woźniak – Tyczka 
Komendant Komisariatu w Kórniku - Eugeniusz Sierański 
Kierownik Zespołu Dzielnicowych - Zbigniew Szczepaniak  
 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji porządku obrad, informując o konieczności zmiany 
porządku obrad poprzez dodanie punktów 10a  dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie  
udzielenia upoważnienia Kierownikowi  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie po 
czym poddała porządek posiedzenia pod głosowanie. 
 
W momencie głosowania na sali obecnych było 11 Radnych. 
Głosowało: 11 Radnych     Za:        11 
                             Przeciw:        0 

Wstrzymało się:       0 
Porządek obrad został zmieniony. Zmiany zaznaczone są kursywą. 
 
  
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Bezpieczeństwo na terenie gminy – sprawozdanie  Komendanta Komisariatu Policji w  

Kórniku. 
6. Sprawozdanie  Komisji Rewizyjnej  z działalności za 2008r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych. 
9. Podjecie uchwały  w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały budżetowej na 2009r. 
10.a Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia Kierownikowi  Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Kleszczewie 
11. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
12. 12.Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
13. Odpowiedzi na interpelacje. 
14. .Zapytania i wolne wnioski. 
15. Zakończenie. 
 

Ad. 2. 
Radni nie złożyli interpelacji.  
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Ad. 3.  
Radni nie wnieśli zastrzeżeń i uwag do protokółu z sesji XXVI. Przewodnicząca Rady zarządziła 
głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
 
 W momencie głosowania na sali obecnych było 11 Radnych. 
Głosowało: 11 Radnych     Za:        10 
                             Przeciw:        0 

Wstrzymało się:       1 
Protokół z sesji XXVI został przyjęty. 
 
Wszedł radny Maćkowiak. 
 
Ad. 4.  
W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych 
podczas XXVI  sesji Rady Gminy (sprawozdanie w załączeniu).  
 
Ad.5. 
Komendant Komisariatu Policji w Kórniku Eugeniusz Sierański przedstawił sprawozdanie na temat 
bezpieczeństwa na terenie gminy. 
Komendant przedstawił analizę zagrożenia przestępczością na terenie gminy porównując z całym 
rejonem Komisariatu Policji w Kórniku: 
 

Stwierdzone Wykrywalność % 

KP Kórnik 
Gm. 
Kleszczewo KP Kórnik Gm. Kleszczewo 

Przestępstwa 2007 2008 2007 2008 2007 2008 2007 2008 
Ogółem 550 517 85 100 53,5 58,7 44,6 45 
Rozbój 12 5 0 1 75 66,7 0 0 
Bójka, pobicie 4 4 0 0 100 100 0 0 
Kradzież 205 159 47 57 25,4 25 17 21 
W tym kradzież samochodu 47 38 7 15 6,1 12,8 0 6,6 
Kradzież z włamaniem 57 56 6 9 16,7 22,8 16,6 22,2 
Nietrzeźwi kierowcy 70 71 11 18 100 100 100 100 
Inne 202 222 21 15 68,4 79,7 48 86,6 
 
         Najwięcej przestępstw popełniono w miejscowości Tulce 33 przestępstwa w poszczególnych 
kategoriach: kradzież 20, w tym kradzież samochodu 11, kradzież z włamaniem 3, nietrzeźwy 
kierujący 5, inne 5 tj. 33% przestępstw oraz na terenie autostrady A2 - 18 przestępstw tj. 18%. 
Łącznie ww. miejscach popełniono 51% przestępstw. W innych miejscowościach tj. Gowarzewo 14 
( 14% przestępstw), Kleszczewo 8 ( 8 % przestępstw).  
 
 
W 2008 na terenie gminy Kleszczewo doszło do 9 wypadków drogowych ( 17 w 2007 r. ) w 
których nie zginęła żadna osoba (1 w 2007 r. ),  rannych zostało 12 osób ( 39 w 2007r). 
 
Na podstawie przyjętych zgłoszeń telefonicznych w Komisariacie Policji w Kórniku ( przyjętych 
bezpośrednio w Zespole dzielnicowych w Kleszczewie lub przez operatora 997 KMP w Poznaniu) 
stwierdzono: 
 
1. Tulce - 114 zgłoszeń  
- przestępstw 25 

 



 3

 - interwencji 69 
 - kolizji – 10 
 - wypadków – 2 
 - nietrzeźwych kierujących – 7 
 - konwoje - 1 
 
2. Kleszczewo - 57 zgłoszeń 
- przestępstw – 4 
 - interwencji – 40 ( w tym 6 odwołano) 
 - kolizji drogowych – 8 
–wypadków drogowych- 0 
- nietrzeźwych kierujących – 3 
 - poszukiwanych zatrzymanych. - 2 
 
3. Krerowo - zdarzeń – 17 
 - przestępstw – 1 
 - interwencji - 10 
- kolizji - 5  
- wypadków drogowych - 0 
- nietrzeźwych kierujących - 1 
 
4. Śródka - zdarzeń – 7 
 - przestępstw - 7  
- interwencji – 2 ( 1 odwołana) 
-kolizji drogowych - 2 
- wypadków drogowych – 0 
- nietrzeźwych kierujących – 1 
 - holowanie pojazdu - 1 
 
5. Zimin - zdarzeń- 0 
 
6. Markowice - zdarzeń - 4  
- przestępstw – 1 
- interwencji - 3  
 
7. Bylin - zdarzeń 0 
 
8. Krzyżowniki - zdarzeń – 11 
 - przestępstw – 1 
 - interwencji - 9 
- kolizje drogowe - 1 
- wypadków -0 
 
9. Komorniki - zdarzeń 1 
 - interwencja - 1 
 
10. Nagradowice - zdarzeń 19 
 - przestępstw – 4 
 - interwencji - 11 
- kolizje drogowe - 1 
- wypadki - 1 
- nietrzeźwi kierujący - 1 
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Ponadto na terenie gminy, dzięki radarowi, nałożono 59 mandatów karnych na kierujących, którzy 
popełnili wykroczenia drogowe na łączną sumę 11.600zł, w tym ok.40 mandatów za przekroczenie 
dozwolonej prędkości.  
Komendant uważa, że otwarcie rewiru dzielnicowych było bardzo słuszną decyzją. Następnie 
odniósł się do propozycji Radnych przedstawionych na Komisji  26 stycznia. Wg Komendanta 
wygenerowanie środków na zakup i montaż kamer na osiedlu w Tulcach  będzie bardzo dobrym 
rozwiązaniem. Podobny monitoring działa na terenie Kórnika. Zapis jest nagrywany i w razie 
potrzeby policjanci mogą przejrzeć nagranie. Komendant stwierdził, że koszty montażu 
monitoringu są znaczące. Istnieje możliwość podłączenia się do systemu zamontowanego w szkole 
w Tulcach lub umiejscowienie drogą satelitarną w komisariacie w Kleszczewie. Wg Komendanta 
zamontowanie kamery na wjeździe na osiedle odniosłoby   pożądany skutek (umożliwi to 
rejestrację każdego pojazdu wjeżdżającego i wyjeżdżającego z osiedla). 
Kolejna sprawą poruszaną na Komisji była dyskoteka w Śródce, oraz to, co dzieje się po dyskotece. 
Komendant powiedział, że w tym roku policja zastosowała inne działania. Są to specjalne służby, 
które kontrolowały uczestników dyskoteki. Nikt nie wyjechał, nie będąc uprzednio 
skontrolowanym. Podczas akcji znaleziono narkotyki, oraz wykryto nietrzeźwych kierowców. 
Według Komendanta problemem jest również wandalizm, który odbywa się przy rozejściu z 
dyskoteki.. Policja dostaje sygnały od mieszkańców, o zniszczonych znakach drogowych i 
zdewastowanych wiatach przystankowych.. Komendant powiedział, że podczas każdej dyskoteki 
patrol policyjny pojawia się minimum raz. Policja będzie się starać o powtórzenie akcji 
przeprowadzonej w Śródce.  
Komendant Sierański zakończył podsumowanie i poprosił o zadawanie pytań. 
Przewodnicząca Lesińska powiedziała, że w związku z monitoringiem, na wspólnym posiedzeniu 
Komisji wywołane były dwie sprawy. Jedna związana z kradzieżą samochodów na osiedlach w 
Tulcach a druga to kradzieże na autostradzie. Przewodnicząca zapytała czy w związku ze 
zdarzeniami na autostradzie policja podjęła jakieś poczynania.  
Komendant Sierański powiedział, że praca na terenie autostrady nie należy do obowiązku policji z 
terenu gminy. Jednakże policjanci muszą prowadzić postępowanie. Dotyczy to głownie 
przesłuchiwania ajentów stacji paliwa na których dochodzi do zdarzeń. Komendant powiedział, że 
na jednej ze stacji zamontowano monitoring. Komendant dziwi się, że firma Orlen nie jest 
zainteresowana szybkim zamontowaniem kamer na ich stacjach.  
Pan Wójt, w nawiązaniu do problemów omawianych na Komisjach, zapytał czy policja kontroluje 
wniesienie opłat za handel na terenie gminy, a w szczególności opłat za handel przy pomocy 
pojazdów. Wójt nadmienił, że często zdarza się handel z pojazdu i jest on możliwy, jednakże 
wymaga uiszczenia odpowiedniej opłaty. Pan Wójt stwierdził, że komisariat w Kórniku otrzymał 
nowy radiowóz.  
Komendant Sierański powiedział, że w ramach patroli policjanci będą kontrolować opłatę za 
handel. Co do radiowozu jest to prezent od Pana Starosty, który zakupił 4 takie samochody. 
Radiowóz służy dla całego rejonu obsługiwanego przez Komisariat w Kórniku.- również na terenie 
gminy Kleszczewo. Jest to nieoznakowany Fiat Brava. Jeżeli Komisariat otrzyma kolejny radiowóz 
będzie on służył na potrzeby gminy. 
Radny Drzewiecki zapytał, czy istnieje możliwość, aby firmy ubezpieczeniowe starały się o dotacje 
na zakup monitoringu. 
Komendant Sierański powiedział, że nie orientuje się czy istnieje możliwość pozyskania środków 
na monitoring. 
Radny Drzewiecki przypomniał, że Komenda Głowna Policji prowadziła akcję naklejek „Stop 
nocą”. Radny zapytał czy można wprowadzić taką akcję na terenie gminy. 
Komendant Sierański powiedział, że akcja cieszyła się dużą popularnością. Jednak nie było 
kontynuacji akcji.  
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Przewodnicząca Lesińska zapytała, co policja zamierza zrobić z quadami jeżdżącymi po terenie 
gminy, czy policja ma koncepcje jak rozwiązać ten problem. Przewodnicząca stwierdziła, że należy 
zacząć od uświadamiania kierowców quadów i ich rodzin.  
Komendant odpowiedział, że problem ten istnieje również w innych gminach. Quady cieszą się 
dużą popularnością. Istnieją dwa rodzaje pojazdów: zarejestrowane i nie zarejestrowane. Pierwszy 
rodzaj nie stanowi problemu, gdyż jak każdy pojazd może poruszać się po drodze i policja może go 
kontrolować. Quady nie zarejestrowane mogą poruszać się tylko na specjalnie do tego 
wyznaczonych miejscach. Komendant powiedział, że gminach, w których są tereny leśne, 
kierowców quadów często uciekają pojazdami do lasu i policja ze względu na sprzęt w takich 
sytuacjach jest bezradna. Komendant powiedział, że policjanci wiedzą, kto posiada takie pojazdy i 
dotrą do tych osób, uświadomią ich, jakie grożą za to konsekwencje.  
Następnie Przewodnicząca stwierdziła, że często zauważa zniszczenia np. znaków drogowych czy 
wiaty na wysokości Zimin-Nowy Świat. Zniszczenia głownie znajdują się w miejscowości Śródka, 
Krerowo i Bieganowo. Przewodnicząca zapytała obecnych radnych i sołtysów, które inne miejsca 
na terenie gminy są dewastowane.  
Sołtys Fludra odpowiedziała, że Dachowa.  
Przewodnicząca zaproponowała, aby monitoring powrotu młodzieży z dyskotek zawęzić od 
Dachowej do  Bieganowa. 
Radna Kotecka powiedziała, że w Tulcach głównie w niedzielę widać zniszczone kosze na śmieci i 
znaki drogowe. Dlatego patrole policyjne w sobotnie wieczory są bardzo ważne. 
Przewodnicząca zapytała Komendanta czy na ternie szkół handluje się dopalaczami. 
Komendant odpowiedział, że współpraca dyrektorów szkół i policji przebiega wzorowo. Każdy 
najdrobniejszy sygnał jest sprawdzany i gaszony w zarodku.  Komendant stwierdził, że szczególnie 
po założeniu monitoringu, szkoły na terenie gminy są bardzo bezpieczne i dodał, że szkoły 
Kleszczewskie są wolne od narkotyków.  
Radna Kotecka powiedziała, że współpracuje ze szkołami i wie, że w ostatnim czasie nie było 
sygnałów odnośnie narkotyków. Nauczyciele sprawdzają każde niepokojące zachowanie i próbują 
je rozwiązać. Radna dodała, że duży wpływ miało szkolenie nauczycieli w zeszłym roku na temat 
narkotyków. 
Radny Drzewiecki poprosił, aby przy okazji patroli policyjnych kontrolować, szczególnie w 
Tulcach na osiedlach, czy psy wyprowadzane są na smyczy i w kagańcu. Radny zwraca uwagę 
właścicielom, ale nie odnosi to skutku. 
Komendant Sierański odpowiedział, że policjanci zwrócą uwagę na to zgłoszenie. 
Ponieważ radni nie mieli więcej pytań Przewodnicząca podziękowała Komendantowi Sierańskiemu 
za sprawozdanie. Przewodnicząca liczy, że akcja  „stop narkotykom” zostanie powtórzona. 
 
Przewodnicząca zarządziła przerwę. 
 
Ad. 6  
Następnie sprawozdanie Komisji Rewizyjnej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Radna Halina 
Michalak-Szczepaniak: 
Komisja Rewizyjna przeprowadziła w 2008r. kontrolę zgodnie z planem pracy Komisji Rewizyjnej 
zatwierdzonym Uchwałą Nr XV/103/2008 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 07 lutego 2008r. 
Komisja odbyła  w 2008r. 11 posiedzeń. 
Pierwsze posiedzenie w dniu 04.01.2008r. poświecone zostało przygotowaniu sprawozdania z 
działalności komisji za 2007r. oraz  przygotowaniu planu pracy komisji  na 2008r.    Ponadto 
komisja  zapoznała się ze   stanem  realizacji zaleceń pokontrolnych . 
Kolejne posiedzenia związane były z realizacją uchwalonego planu pracy. I tak: 
w dniu 18.02.2008r.   przedmiotem kontroli były podatki i opłaty lokalne,  
w dniu 29.02.2008r.  przedmiotem kontroli była gospodarka odpadami na terenie gminy, 
 w dniu 11.03.2008r.  komisja  dokonała  analizy  wykonania budżetu gminy za 2007r.  i 
sformułowała  wniosek  o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy; 
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 w dniu 28.04.2008r.  komisja przeprowadziła kontrolę w Ośrodku Pomocy Społecznej w 
Kleszczewie  w przedmiocie realizacja wydatków w okresie od 01 stycznia do marca 2008r.; 
w  dniu 26.08.2008r.  przedmiotem kontroli komisji było funkcjonowanie stołówek szkolnych na 
terenie gminy; 
 w dniu  02.09.2008r. tematem posiedzenia był majątek Gminy - gospodarka, strategie, plany; 
w dniu 16.09.2008r. komisja dokonała kontroli procedur przetargowych i konkursów 
organizowanych przez Gminę, w szczególności przedmiotem kontroli był wybór ofert 
 w dniu 28.10.2008r. przedmiotem kontroli było funkcjonowanie placówek oświatowych na terenie 
gminy,  w szczególności  bieżące problemy tych placówek; 
w dniu 26.11.2008r. dokonano kontroli wykonania uchwał Rady Gminy  w zakresie  wpływów  
podatków  oraz  realizacji  wydatków nie wygasających  
w dniu  15.12.2008r. przedmiotem posiedzenia była  gospodarka wodno-ściekowa na terenie gminy 
– strategia i jej realizacja. 
w dniu 29.12.2008r. posiedzenie komisji poświecone zostało przygotowaniu sprawozdania z 
działalności komisji za 2008r. oraz  przygotowaniu planu pracy komisji  na 2009r. Ponadto komisja  
zapoznała się  ze  stanem  realizacji zaleceń pokontrolnych.  
Przewodnicząca Lesińska zapytała czy radni mają pytania i uwagi odnośnie sprawozdania z 
Komisji Rewizyjnej. 
Radni nie mieli. 
 
Ad. 7 
Następnie Radna Michalak-Szczepaniak przedstawiła plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r.: 
 
Luty 2009r. Kontrola gospodarki zasobami lokalowymi (koszty utrzymania, umowy najmu) 
Marzec 2009r. Wykonanie budżetu gminy za 2008r. 
Kwiecień 2009r. Komunikacja Gminna – analiza danych za I kwartał 2009 r. (komisja wyjazdowa) 
Maj 2009r Ocena realizacji projektów planów odnowy miejscowości 
Czerwiec 2009r Działalność finansowa hal sportowych i bibliotek za 5 miesięcy 
Sierpień 2009r Wykonanie budżetu za I półrocze 2009r 
Wrzesień 2009r  Analiza realizacji projektów z udzia łem środków unijnych i zewnętrznych źródeł 
finansowania 
Październik 2009r Finansowanie działalności placówek oświatowych publicznych i niepublicznych 
oraz organizacji pozarządowych. 
Listopad 2009r Kontrola wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy od listopada 2008 r. do 
listopada 2009 r. 
Grudzień 2009r. Przygotowanie rocznego sprawozdania z dzia łalności Komisji Rewizyjnej –  
realizacja zaleceń pokontrolnych oraz uchwalenie planu  pracy na 2010r. 
Przewodnicząca Lesińska zapytała członków Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska czy mają 
uwagi dotyczące planu pracy Komisji Rewizyjnej. 
Radni niemieli uwag. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad uchwałą XXVII/205/2009 w sprawie zatwierdzenia 
planu Komisji Rewizyjnej  na 2009r.  
Głosowało: 10 radnych     Za:       10 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
Uchwała nr XXVII/205/2009 została podjęta (w załączeniu).  
 
Ad. 8. i ad. 9. 
W kolejnym punkcie obrad  p. Sekretarz przedstawiła  projekty uchwał Nr XXVII/206/2009 w 
sprawie diet dla radnych  oraz  Nr XXVII/207/2009 w sprawie diet dla sołtysów. Przypomniała, że 
zgodnie z projektem uchwały  proponuje się ustalenie  diety  zryczałtowanej dla  Przewodniczącego 
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Rady Gminy w wysokości  1170 zł oraz proponowane są diety dla radnych w następującej 
wysokości  : 
1) za udział w sesji Rady Gminy : 
 a) dla wiceprzewodniczących Rady Gminy  - 230 zł, 
 b) dla pozostałych radnych – 170 zł. 
2) za  udział w posiedzeniu  komisji Rady Gminy: 
 a) dla radnych, którzy przewodniczą posiedzeniu komisji – 190 zł 
 b) dla pozostałych radnych – 170 zł 
P. Sekretarz dodała, że ze względu na śmierć radnego Hoffmanna i wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy, paragraf  3 w/w uchwały otrzyma brzmienie: „Ustala się, że polecenie wyjazdu służbowego 
w stosunku do Przewodniczącej Rady Gminy dokonuje Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan 
Andrzej Ratajczak”.  
Projekt uchwały w sprawie diet dla sołtysów  przewiduje ustalenie diety w wysokości   140 zł. 
Ponieważ radni nie mieli więcej uwag Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie: 
- w sprawie Uchwały  nr XXVII/206/2009 
Głosowało: 12 Radnych     Za:       8 
                             Przeciw:       2 

Wstrzymało się:      2 
Uchwała nr XXVII/206/2008 została podjęta (w załączeniu).  
 
- w sprawie Uchwały nr XXVII/207/2009 
Głosowało: 12 Radnych     Za:       9 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      3 
Uchwała nr XXVII/207/2008 została podjęta (w załączeniu).  
 
Ad.10. 
Następnie p. Skarbnik wyjaśniła, że w stosunku do projektu uchwały przedstawionego podczas 
posiedzeń Komisji zmianie ulegają w treści uchwały pozycje dotyczące dotacji  ( 44. 741 zł), przy 
czym łączna  kwota dotacji  po zmianie wynosi 3.043.877 zł. Zgodnie z zaleceniami RIO w  § 4 ust 
1 wskazano finansowanie deficytu budżetowego, dlatego po zmianie przyjmuje on brzmienie:  
 „ Deficyt budżetu w kwocie 725.930 zł zostanie sfinansowany kredytem w wysokości 725.930 zł”.  
Pani Skarbnik powiedziała, że pozostałe zmiany omawiane były na posiedzeniach Komisji Rady 
Gminy. 
Radni nie mieli uwag. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 12 Radnych     Za:       12 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
Uchwała nr XXVII/208/2009 została podjęta (w załączeniu). 
 
Ad.10. a  
W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały XXVII/209/2009 w sprawie 
udzielenia upoważnienia Kierownikowi  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie.  
Poprzednia uchwała Rady Gminy Kleszczewo  w tej sprawie uznana została za niezgodną z prawem 
przez Wojewodę Wielkopolskiego, chociaż  uchwały podejmowane przez inne rady  tej samej treści 
pomimo wydania rozstrzygnięcia  przez Wojewodę w stosunku do „naszej” uchwały  uznawane 
były za zgodne z prawem i publikowane w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 
Pani Sekretarz poinformowała, że  Pani Mecenas Anna Woźniak – Tyczka zwróciła się  z 
zapytaniem do organu nadzoru o wyjaśnienie tej kwestii. Organ nadzoru  udzielił informacji, że 
obecnie uznawane są za zgodne z prawem uchwały, w których jest dodatkowy zapis, iż 
upoważnienie określone uchwałą  nie obejmuje tych spraw, do załatwienia których, zgodnie z 
ustawą upoważnienia może udzielić wyłącznie Wójt Gminy. 
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Dlatego Pani Sekretarz uważa za wskazane  podjęcie uchwały ze względu na ułatwienie organizacji 
pracy Ośrodka Pomocy Społecznej oraz koncentrację  zadań  w jednym miejscu. 
Radny Drzewiecki zapytał czy zmiany polegają na dodaniu pkt.  2 w uchwale. 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że pkt. 1 również uległ zmodyfikowaniu. Dodano „do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej przewidzianych w ustawie z dnia 7 
września 2007r. o pomocy osobom  uprawnionym  do  alimentów”. 
Pani Sekretarz dodała, że kierownik OPS ma część kompetencji  na podstawie upoważnienia Wójta 
Gminy, natomiast nie ma upoważnienia do załatwiania pozostałych spraw, o których mówi § 1 
uchwały. Jeżeli uchwała zostanie uznana za zgodną z prawem, wówczas całość spraw będzie 
załatwiana przez Ośrodek Pomocy Społecznej. 
 
Radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń. Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie.  
Głosowało: 12 Radnych     Za:        12 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
Uchwała nr XXVII/209/2009 została podjęta (w załączeniu). 
 
Ad.11.  
Następnie Przewodnicząca Lesińska poinformowała o tematyce posiedzeń Komisji. Przypomniała, 
że Komisja Oświaty i Komisja Finansowa zajmowała się sprawami związanymi z 
bezpieczeństwem. Ponadto podczas Komisji Oświaty sprawozdanie przedstawił Komendant 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Kleszczewie.  
Radny Lammel poinformował, że tematyką posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
były tereny narażone na odpływ azotu. 
 
Ad.12.  
Wójt przedstawił  sprawozdanie z działalności międzysesyjnej, które obejmowało informacje o: 
- prowadzonych rozmowach ze Swarzędzem odnośnie utrzymania linii Swarzędz-Tulce. W myśl 
porozumienia, jakie gmina zawarła, linia pozostaje utrzyma w formie w jakiej była do tej pory. 
Wójt poinformował, że liczba kursów pozostaje bez zmian. Udało się wynegocjować obniżenie 
stawki za wozokilometr. Aby linia funkcjonowała w tej formie wymaga to dopłat ze strony gminy 
w  wysokości ~ 40 000 zł, 
- spotkaniu z Syndykiem , dotyczącym spraw związanych z infrastrukturą na osiedlu Kwiatowym w 
Tulcach. Gmina nie otrzymała jeszcze odpowiedzi od Syndyka na temat proponowanych warunków 
przejęcia przez gminę infrastruktury, 
- spotkaniu z Aquanetem dotyczącym porozumienia i kontynuowania współpracy, należy 
dopracować kilka szczegółów, 
- dopracowaniu umowy z WCHiRZ, która ma na celu kontynuację współpracy oczyszczania 
ścieków, 
- rozstrzygnięciu konkursu na iluminacje świąteczne (19.01),  
- spotkani z firmą WAK-BUD (22.01) w sprawie uregulowaniu spraw związanych z WCHiRZ. 
Wójt poinformował, że WAK-BUD jest skłonny pójść na porozumienie w myśl którego gmina ma 
pokryć zobowiązanie ale bez odsetek. Jednak chcą aby gmina pokryła koszty sądowe, 
- o Walnym Zgromadzeniu Stowarzyszenia Światowid (28.01. oraz 04.02). podczas którego został 
wprowadzony, bez uprzedzenia, punkt odnoście podwyższenia składek członkowskich. Ponieważ 
członkowie nie wyrazili na to zgody, Walne Zgromadzenie odbyło się w drugim terminie podczas 
którego zarząd podał się do dymisji i powołano nowy Zarząd Stowarzyszenia Światowid. Wójt 
poinformował, że do 12 lutego należy złożyć wniosek odnośnie finansowania projektów przez 
stowarzyszenie. 
Radna Michalak zapytała jakie koszty ponosi gmina na Stowarzyszenie Światowid. 
Wójt odpowiedział, że Stowarzyszenie nie złożyło sprawozdania finansowego za zeszły rok. 
Roczna składka członkowska za 2008 rok wynosiła 3 600 zł. 
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Przewodnicząca Lesińska poinformowała, że po rozmowie z Przewodniczącą Stowarzyszenia 
otrzymała informacje, że nowy zarząd zweryfikuje uchwały czy są poprawne merytorycznie. 
-spotkaniu z przedstawicielem Familijny Poznań (29.01) w sprawie  przedszkola w Gowarzewie. 
Wójt poinformował, że trwają przygotowania pomieszczeń, są już wybrane osoby które będą tam 
zatrudnione, a rodzice zostaną poinformowani o naborze. Wójt powiedział, że gmina nie płaci za 
przedszkole, jedynie zobowiązana jest wyremontować pomieszczenia, dodatkowo otrzymuje 200 zł  
miesięcznie. Dodał, że teoretycznie gmina pokrywa wynagrodzenie pracowników natomiast 
Stowarzyszenie odpowiednio większą kwotę wnosi do gminy tytułem wynajmu pomieszczeń. 
-spotkaniu Zarządu Gminnego Związku Ochotniczej Straży Pożarnej (29.01) podczas którego 
omawiane były niezbędne wydatki OSP 
- otwarciu fili Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Swarzędzu (04.02) 
- spotkaniu z Dyrektorami placówek oświatowych (05.02)  na temat polityki informacyjnej w 
stosunku do mieszkańców, opracowywaniu materiałów do gazetki Samorząd, podsumowanie I 
semestru i omówienie propozycji do Akcji Zima 
-posiedzeniu Rady Aglomeracji Poznańskiej (06.02), na której przedstawiono Wieloletni Program 
Inwestycyjny Miasta Poznań. Wójt powiedział, że są to sprawy dotyczące gmin ościennych jak np. 
rozbudowa sieci kanalizacyjnej  
- spotkaniach noworocznych , w których Wójt uczestniczył (OSP Kleszczewo) 
- wyremontowaniu pomieszczenia w strażnicy Krzyżownikach, gdzie Samorząd Wiejski 
przygotował sale na potrzeby spotkań wiejskich, oraz pomieszczenie w OSP Gowarzewo na 
potrzeby ogniska przedszkolnego. 
Pan Wójt poinformował, iż w kolejnym tygodniu, wspólnie z Panią Skarbnik, będzie podpisywał 
porozumienie odnośnie budowy Orlika w Tulcach. Na początku marca będzie informacja czy gmina 
będzie mogła wybudować kolejne boisko w ramach programu Orlik. 
Pan Wójt zaważył, że sensowne wydaje się aby zlikwidować pojemniki zbiorcze do segregacji 
surowców wtórnych. Na każdej posesji właściciel jest zobowiązany do zapewnienia takiego 
miejsca. Powiedział, że już wcześniej pojemniki zaniedbane zostały zlikwidowane. Koszty 
związane z opłatą za utrzymywanie pojemników są bardzo wysokie, a Remondis nie jest w stanie 
jej obniżyć. Dlatego Pan Wójt uznał, że należy zlikwidować pojemniki. 
Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania. 
Radny Borowczyk powiedział, że mieszkańcy Gowarzewo pytają gdzie będą się teraz odbywać 
imprezy i spotkania  , skoro w strażnicy ma powstać przedszkole. Jak wygląda sytuacja wynajmu 
sali. 
Radna Michalak-Szcepaniak powiedziała, że do niej również docierają takie pytania. Uważa, że 
zachowanie mieszkańców jest nie właściwe. Stworzenie przedszkola wymagało dużo pracy, a 
mieszkańcy tego nie doceniają. Dodatkowo sołtys Gowarzewa nie potrafi udzielić mieszkańcom 
odpowiedzi i odsyła ich do radnych. 
Wójt odpowiedział, że była już informacja na temat inicjatywy w Gowarzewie. Na temat podjęcia 
działań na rzecz mieszkańców i wykorzystania Sali odbyło się wcześniej zebranie wiejskie. Wójt 
uważa, że utrzymywanie sali tylko na zebrania i zabawy wiejskie jest nieuzasadnione. Przedszkole 
będzie działać 20 godz./tygodniowo i nie ogranicza  w żaden sposób dotychczasowego 
funkcjonowanie obiektu. Wójt powiedział, że jest to szansa na prawie bezkosztowe działanie 
placówki, gmina maluje pomieszczenia, zakłada wykładzinę i wc dla dzieci. Wójt uważa, że sala 
nic nie traci a jedynie może zyskać. 
Radna Michalak poprosiła aby w lutowym wydaniu Samorządu ukazała się artykuł na ten temat. 
Sołtys Książkiewicz zapytał dlaczego  został zlikwidowany kurs autobusu przez Komornik (o 15.25 
wyjazd z Poznania). Sołtys uważa, że dyrektor szkoły powinien zająć się ta sprawą, ponieważ 
dzieci  kończące w tym czasie lekcje muszą czekać na kolejny autobus zbyt długo. Sołtys odniósł 
się do problemu pojemników na surowce wtórne. Uważa, że są potrzebne, jeżeli gmina je 
zlikwiduje to mieszkańcy mogą znowu zacząć wyrzucać śmieci do przydrożnych rowów ponieważ 
wiele gospodarstw ma nie podpisane umowy z firmami wywożącymi śmieci.  
Wójt odpowiedział, że wyjaśni sprawę autobusu.  
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Sołtys Książkiewicz powiedział, że w sklepach Zakład Komunalny wywiesił informację o zmianie 
kursu autobusu.  
Radny Urbaniak potwierdził, że Zakład Komunalny sam zmienił rozkład.  
Sołtys Nowicki uważa, że pojemniki w Kleszczewie są potrzebne. Wielu mieszkańców nie ma 
podpisanych umów na wywóz śmieci lub mieli ale zlikwidowali. Sołtys uważa, że pojemniki są 
zbyt drogie. 
Radna Michalak potwierdziła, że dostała ostatnio rachunek 24zł za jeden pojemnik. Uważa że to 
jest bardzo dużo. 
Pan Wójt powiedział, że argumenty używane przez Sołtysów potwierdzają konieczność likwidacji 
kubłów. Każdy mieszkaniec ma obowiązek podpisania indywidualnej umowy z firmą  na odbiór 
śmieci. Pan Wójt posiada wykaz osób, które nie podpisały umowy. W najbliższym czasie zostaną 
poinformowane o takiej konieczności. Pan Wójt powiedział, że jeżeli ktoś będzie uchylał się od 
podpisania umowy to gmina zastosuje kary grzywny. Pan Wójt zdaje sobie sprawę, że opłaty za 
wywóz śmieci rosną bardzo szybko, wpływ na to ma opłata marszałkowska, która zmusić ma 
mieszkańców do segregowania surowców wtórnych. Poinformował, że na terenie gminy rozpoczęła 
działalność firma z Kórnika, która jest konkurencyjna cenowo. 
Radny Matela powiedział, że jedynym sposobem na obniżenie kosztów wywozu śmieci  jest efekt 
skali. Wytłumaczył, że jeżeli 100% osób podpisze umowę wówczas koszty obniżą się nawet o 50%. 
Uważa, że należy zlikwidować pojemniki i nakazać podpisać umowy. 
Sołtys Nowicki Ferdynand powiedział, że w Poklatkach opłata za kubeł wynosi 18 zł /szt. Dlatego 
uważa, że administracja gminy musi zmusić wszystkich do podpisania umowy. 
Radny Drzewiecki powiedział, że nie zgadza się z sołtysami którzy mówią, że likwidując śmietniki 
zniszczymy środowisko. Jeżeli ktoś będzie chciał wyrzucić śmieci do lasu to i tak wyrzuci bo tak 
jest wychowany. Uważa, że inicjatywa z przedszkolem w Gowarzewie jest wspania łym pomysłem. 
Stwierdził, że jeżeli mówimy o dzieciach to nie możemy patrzeć na koszty, należy inwestować w 
dzieci. To co wydamy na remont tego pomieszczenia zwróci się kilkakrotnie jeżeli te dzieci będą 
miały zorganizowany czas wolny. Radny powiedział, że dziwi się jeżeli ktoś może mieć odmienne 
zdanie odnośnie tej inicjatywy. 
Radny Urbaniak powiedział, że jeżeli ktoś segreguje śmieci nic za to nie płaci, a dodatkowo zyskuje 
miejsce w pojemniku na posesji, więc jest to podwójna korzyść.  
Przewodnicząca  uważa, że pojemniki ogólnodostępne utrudniają segregację. Dodała, że należy 
utrzymać pojemniki do zebrań wiejskich , na których to mieszkańcy zostaną poinformowaniu o 
likwidacji pojemników i obowiązku podpisania umów na wywóz śmieci. 
Wójt poinformował, że umowa z firmą Remondis jest  do końca marca, dlatego na zebraniach 
wiejskich mieszkańcy zostaną poinformowani o obowiązku podpisaniu umowy i konsekwencjach 
wynikających z jej braku. 
Radny Maćkowiak zapytał jaki jest koszt wywozu pojemników. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że koszt wywozu to 2500 zł/miesiąc. 
 
Przewodnicząca zapytała czy radni wyrażają zgodę aby pojemniki zostały zlikwidowane do końca 
marca. 
Głosowało: 12 Radnych     Za:        11 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      1 
 
  
Pani Sekretarz przypomniała o terminach posiedzeń Komisji: 
- 24 luty Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska „Działalność Izb Rolniczych” 9.00 
- 25 luty Komisja Finansowo-Gospodarcza „Gospodarka finansowa szkół” 9.00 
- 26 luty Komisja Oświaty i Kultury „Opieka zdrowotna na terenie gminy” 9.00 
 
Ad. 13. 

 



 11

Radni nie złożyli interpelacji. 
 
Ad. 14. 
Sołtys Lesiński zapytał jak wygląda sytuacja ze sklepem po GS w Ziminie. 
Mecenas Anna Tyczka powiedziała, że nic się nie zmieniło.  
Radny Maćkowiak zgłosił problem błota  oraz obniżenia pobocza w Poklatkach  
Wójt odpowiedział, że sprawdzi jak wygląda ta sprawa. 
Sołtys Fludra zgłosiła problem z chodnikiem Śródka/Krzyżowniki. Na tym odcinku brakuje 
barierek aby zabezpieczyć dzieci przed jadącymi samochodami. 
Przewodnicząca zaproponowała aby postawić tam patrol policji z radarem 
Wójt odpowiedział, że na   zebraniach wiejskich obecna będzie policja, wtedy też można 
przekazywać bezpośrednio powyższe uwagi. 
 
Ad. 15. 
Przewodnicząca Rady zamknęła obrady o godzinie 18:15. 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:             Za zgodność z przebiegiem obrad 
Katarzyna Osuchowska                    Przewodnicząca Rady Gminy 
      
             Ewa Lesińska  

 


